
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr IV/19
z sesji Rady Miasta Racibórz 

z dnia 27 lutego 2019 r. 

Obrady rozpoczęto 27 lutego 2019 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 19:48 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 21 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 
Nieobecnych 2 radnych: Marcin Fica i Mirosław Lenk. 

Podjęto następujące uchwały:

1. Uchwała Nr IV/56/2019 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.
2. Uchwała Nr IV/57/2019 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. Uchwała Nr IV/58/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
4. Uchwała Nr IV/59/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/595/2018 Rady Miasta Racibórz

z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
przedszkoli, szkół podstawowych oraz zespołów szkolno – przedszkolnych, dla których organem
prowadzącym jest Miasta Racibórz z późniejszymi zmianami.

5. Uchwała Nr IV/60/2019 w sprawie ustalenia „Regulaminu przyznawania środków na 
dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 
przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz na 2019 rok”.

6. Uchwała Nr IV/61/2019 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej 
Markowice w Raciborzu.

7. Uchwała Nr IV/62/2019 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych 
w Raciborzu przy ul. Zakładowej oraz przy ul. Rybnickiej.

8. Uchwała Nr IV/63/2019 w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej, położonej w 
Raciborzu przy ul. Francuskiej 16.

9. Uchwała Nr IV/64/2019 w sprawie sprzedaży prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy ul. Nowary.

10. Uchwała Nr IV/65/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/292/2016 Rady Miasta Racibórz z 
dnia 28 września 2016 r. w sprawie statutu Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych w 
Raciborzu z późniejszymi zmianami.

11. Uchwała Nr IV/66/2019 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w 
jednostkach strukturalnych Proszowiec - Stara Wieś, Studzienna i Sudół, Śródmieście oraz 
Ostróg w Raciborzu.

12. Uchwała Nr IV/67/2019 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie uchwalenia 
Statutu Miasta Racibórz.

13. Uchwała Nr IV/68/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego 
Zarządu Budynków w Raciborzu.

14. Uchwała Nr IV/69/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Raciborzu.

15. Uchwała Nr IV/70/2019 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu 
Budynków w Raciborzu.

Wszystkie podjęte uchwały zostały wpisane do rejestru uchwał udostępnianego w Biuletynie Informacji 
Publicznej i stronie internetowej miasta oraz na stronie www.esesja.pl/raciborz .
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska - Mróz
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Kierownik Biura Obsługi Prezydenta Marcin Wojnarowski 
 Radca Prawny Piotr Janas 
 Radca Prawny Maciej Markowicz

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.

Otwarcia IV sesji Rady Miasta Racibórz dokonał Przewodniczący Rady Leon Fiołka, witając zebranych 
radnych, Prezydenta Miasta, pracowników urzędu  oraz mieszkańców obecnych na sali i tych przed 
ekranami komputerów, informując, że sesja jest nagrywana i transmitowana w internecie. 
Następnie poprosił aby Rada Miasta Racibórz minutą ciszy uczciła pamięć zmarłego płk. Bogusława 
Drozda wieloletniego Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu oraz 
zmarłego Premiera Jana Olszewskiego jednego z twórców przemian ustrojowych w naszym kraju. 

Następnie przedstawił wniosek o poszerzenie porządku obrad o dodatkowe następujące punkty i projekty 
uchwał:

1. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
2. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/292/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 września 

2016 r. w sprawie statutu Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych w Raciborzu z późniejszymi 
zmianami.

3. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych 
Proszowiec - Stara Wieś, Studzienna i Sudół, Śródmieście oraz Ostróg w Raciborzu.

4. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta 
Racibórz.

5. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w 
Raciborzu.

6. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu.

7. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu.

 Radny Stanisław Borowik zgłosił propozycje ujęcia w porządku obrad punktu dotyczącego dyskusji 
na temat tegorocznych Dni Raciborza i wniosku w zakresie zmiany decyzji odnoszącej się do 
odpłatności za koncert zespołu Kult.  

 Przew. RM Leon Fiołka zaproponował aby ten temat ująć w punkcie - Wolne wnioski i informacje. 
Dodał, że w tym punkcie radny będzie mógł przedstawić swój wniosek i jego uzasadnienie. Wskazał 
jednocześnie, że w tym względzie nie został przygotowany żaden projektu uchwały. Następnie poddał
pod głosowanie wcześnie zgłoszony przez niego wniosek o poszerzenie i ustalenie porządku obrad.
Głosowano w sprawie:
uwzględnienia zmian w porządku obrad, dodatkowych punktów i projektów uchwał i ostateczne 
ustalenie porządku obrad. 
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Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Marcin Fica , Mirosław Lenk 

Rada przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Informacja o stanie zabezpieczenia mieszkańców Raciborza w opiekę medyczną.
5. Informacja o stanie dróg wojewódzkich i budowy Regionalnej Drogi Racibórz Pszczyna.
6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.
1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
8. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/595/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 kwietnia 

2018 r. w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół 
podstawowych oraz zespołów szkolno – przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest 
Miasta Racibórz z późniejszymi zmianami.

9. Uchwała w sprawie ustalenia „Regulaminu przyznawania środków na dofinansowanie doskonalenia 
zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których organem 
prowadzącym jest Miasto Racibórz na 2019 rok”.

10. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w Raciborzu przy ul.
Zakładowej oraz przy ul. Rybnickiej.

12. Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej, położonej w Raciborzu przy ul. 
Francuskiej 16.

13. Uchwała w sprawie sprzedaży prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy ul. 
Nowary.

14. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/292/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 września 
2016 r. w sprawie statutu Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych w Raciborzu z późniejszymi 
zmianami.

15. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych 
Proszowiec - Stara Wieś, Studzienna i Sudół, Śródmieście oraz Ostróg w Raciborzu.

16. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta 
Racibórz.

17. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w 
Raciborzu.

18. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu.

19. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu.
20. Wolne wnioski i informacje.
21. Zakończenie sesji.
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2. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z III sesji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Marcin Fica , Mirosław Lenk 

Rada przyjęła Protokół Nr III/19 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 30 stycznia 2019 r.

3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał  bieżącą  realizację  uchwał  Rady  Miasta  poprzedniej
kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji.
Przedmiotowe  informacje  stanowią  zał.  Nr  2 do  protokołu.  Następnie  przedstawił  informacje
o  najważniejszych  wydarzeniach  i  realizacji  zadań  między  sesjami.  Lista  omówionych  wydarzeń
stanowi  zał.  Nr  3 do  protokołu.  Dalej  na  bazie  informacji  przekazanej  przez  Straż  Miejską  w
Raciborzu przekazał,  że w lutym br.  było przeprowadzonych 29 kontroli  instalacji  spalania  paliw
stałych,  pod kątem spalania  odpadów i  paliw  zabronionych  oraz  kilkanaście  kontroli  w zakresie
zakazu  spalania  pozostałości  roślinnych  na  powierzchni  ziemi.  Ujawniono  3  przypadki  spalania
odpadów w piecach domowych: zastosowano 1 pouczenie, nałożono 1 mandat karny oraz w związku
z podejrzeniem spalania odpadów pobrano 1 próbkę popiołu do badania (wynik badania pozytywny).
Ponadto  przekazano  do  Referatu  Ochrony  Środowiska  i  Rolnictwa  Starostwa  Powiatowego
informację  o  zgłoszeniu  mieszkańca  dot.  zadymienia  na  ul.  Polnej  przez  podmiot  prowadzący
działalność  gospodarczą.  Na  koniec  realizując  postanowienia  Uchwały  Nr  XXXI/453/2009  Rady
Miasta Racibórz z dnia 29 kwietnia 2009 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania
udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przekazał informację o objęciu przez Gminę Miasto
Racibórz:  3000 udziałów (po 500 zł  każdy)  o  łącznej  wartości  1.500.000,00 zł  w Towarzystwie
Budownictwa Społecznego Sp z o.o. w Raciborzu zgodnie z wpisem do KRS-u na dzień 4 lutego
2019 r.

4. Informacja o stanie zabezpieczenia mieszkańców Raciborza w opiekę medyczną.

 Dyrektor Szpitala Rejonowego w Raciborzu Ryszard Rudnik w skrócie przybliżył radnym działanie 
obecnego systemu zdrowia tj. działania wprowadzonego systemu sieci szpitali. Wskazał, że nasz 
szpital znalazł się na drugim poziomie zabezpieczenia, co jest dobrą informacją. Budżet na 15 
oddziałów szpitalnych stanowi ryczałt roczny w wysokości 42 mln zł i ok. 20 mln zł na świadczenia 
dodatkowe. Dalej wskazał, że wśród 15 oddziałów tylko jeden oddział leczy dzieci (oddział 
pediatryczny) i jest to spowodowane tym, że szpital takich uprawnień nie ma. Oczywiście w szpitalu 
jest jeszcze oddział noworodków. W zeszłym roku szpital na hospitalizację przyjął ponad 19 tys. 
osób. Jeżeli chodzi o poradnie specjalistyczne to jest ich 17 i udzielono tam ponad 97 tys. świadczeń. 
Do tego dochodzi jeszcze udzielenie ponad 19 tys. świadczeń w ramach nocnej i świątecznej opieki 
zdrowotnej. Dalej wskazał, że w szpitalu działają też firmy zewnętrzne z którymi szpital 
współpracuje, jest to stacja dializ, gabinety rehabilitacji oraz stacja pogotowia z czterema karetkami. 
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Dalej dodał, że oprócz szpitala świadczenia zdrowotne świadczą w mieście inne NZOZ-y.  Dalej 
wskazał, że NFZ określa limity, co ma dalsze przełożenie na ilość udzielonych świadczeń. Dodał, że 
zabieganie o zwiększenie limitu poprzez jego przekroczenie powoduje to, że przekroczone środki 
szpitalowi nie są zwracane. Dodał, że inną grupą świadczeń są m.in. świadczenia za pobyt na oddziale
położniczym i noworodków gdzie NFZ płaci za wszystko.        

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała czy ten nowy system dla Raciborza jest lepszym systemem czy 
gorszym. 

 Pan Ryszard Rudnik wskazał, że pewne elementy tego systemu jeszcze nie zafunkcjonowały, 
niemniej ocenił, że niektóre rozwiązania nowego systemu są dobre, np. pakiet onkologiczny czy 
kompleksowość leczenia. Jednocześnie za katastrofę uznał finansowanie systemu jak również ruchy 
ustawodawcy związane z wynagrodzeniami lekarzy, które przenoszą skutki finansowe na szpitale. W 
wyniku czego szpital poniósł 3 mln zł dodatkowego kosztu, co wiąże się również ze wzrostem rezerw 
o kolejne 2,3 mln zł. Dodał, że jest to problem ogólny wszystkich szpitali.   

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała o problem braku pielęgniarek i lekarzy w naszym szpitalu. 
 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że wiąże się to z ilością łóżek, bo normy zatrudnienia określane są 

przez ministerstwo i odnoszą się do ilości łóżek. Według nowego rozporządzenia wyszło, że w 
raciborskim szpitalu brakuje 74 etatów pielęgniarek, przy czym przy wcześniejszym rozporządzeniu 
było za dużo o 40 etatów. Dalej wskazał, że średnia wykorzystania łóżek w raciborskim szpitalu 
wynosi 62% więc jedynym sensownym sposobem dla naszego szpitala jak i dla większości szpitali 
było zmniejszenie ilości łóżek. Co przełożyło się jednak na niedobór kadry. Dodał jednocześnie, że 
szpital nie znajdzie pielęgniarek w takiej ilości, po drugie szpital na te etaty potrzebował by 3 mln zł. 
Uzgodniono więc z NFZ przyjęcie 25 pielęgniarek.     

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała o możliwość rozwiązania problemu braku specjalisty stomatologa 
dla dzieci.

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że problem istnieje od dłuższego czasu. Chodzi o to, że to nie tylko 
kwestia specjalisty stomatologa ale również potrzeba zatrudnienia anestezjologa. Przy czym NFZ nie 
opłaca całego tego przedsięwzięcia. Uznał jednak, że ta kwestia jest cały czas rozważana przez 
szpital.    

 Radna Krystyna Klimaszewska zapytała czy szpitalowi nie grozi likwidacja i na na czym będzie 
polegał program naprawczy starostwa bo jak do tej pory to wzięto tylko dużą pożyczkę. Dalej jak 
szpital zamierza rozwiązać problem z brakiem pielęgniarek, zwłaszcza na oddziale intensywnej 
terapii. Następnie zapytała o powody braku wykorzystania aparatu USG w sytuacji zagrożenia życia i 
korzystanie z tomografii gdzie na wynik czeka się dwie godziny. Następnie wskazała, że szpital jest 
piękny i posiada wysoką ocenę jakości i nie można dopuścić do jego likwidacji.      

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że dziwi się takim czarnym wizjom radnej, która jest pracownikiem 
tego szpitala. W tym zakresie uznał, że lepiej zasięgnąć informacji bezpośrednio u niego niż słuchać 
informacji z mediów. Wskazał, że na oddziale intensywnej terapii nie mogą pracować tylko dwie 
pielęgniarki, chyba, że jest tam tylko dwóch pacjentów. Dalej uznał, że Racibórz jest daleko od 
likwidacji szpitala, wskazał jednocześnie, że wykazana wstępna strata na poziomie 9 mln zł nie jest 
wynikiem ostatecznym. Dodał, że po przeprowadzonych negocjacjach już udało stratę zmniejszyć o 1 
mln zł i niewykluczone, że na koniec okresu rozliczenia strata będzie jeszcze niższa. W zakresie 
działania zakładu diagnostyki przekazał, że każde zgłaszane przypadki są na bieżąco wyjaśniane. 
Dalej uznał, że temat z diagnostyką został wywołany poprzez konflikt lekarzy tam zatrudnionych z 
ich pracodawcą.      

 Radny Piotr Klima zapytał o oczekiwania szpitala wobec samorządu miasta oraz co będzie dalej z 
parkingiem i drogą wyjazdowa ze szpitala oraz czy na szczeblu regionu analizuje się ilość pacjentów 
leczonych w raciborskim, a także czy pacjencji naszego powiatu leczą się w innych szpitalach i 
dlaczego. Następnie zapytał też o współprace ze szpitalami czeskimi oraz o to czy w naszym szpitalu 
zatrudnienie znajdują obcokrajowcy.   

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że szpital co roku zabiega o umorzenie podatku od nieruchomości i 
pomoc taką od miasta otrzymuje. Dodał, że każdy gest miasta w zakresie zakupu sprzętu będzie też 
mile widziany. W zakresie ewidencji pacjentów przekazał, że obecnie nie ma rejonizacji i każdy 
pacjent wybiera swój szpital. Dane, o które pyta radny będą bardziej do uzyskania w NFZ. Dodał, ze 
pewne tendencje pokazują natomiast statystyki urodzeń i tak na ok. 1200 urodzeń w raciborskim 
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szpitalu, w Raciborzu zameldowano ok.350. W zakresie współpracy ze szpitalami czeskimi to takiej 
współpracy nie ma, a na rynku czeskim działa bardziej konkurencja dla naszych szpitali, szczególnie 
gdy chodzi o zabiegi usuwania zaćmy. Powodem są mniejsze kolejki. Niemniej wskazał, że 
ministerstwo zwiększyło finansowanie szpitala w tym zakresie i kolejka u nas już się zmniejszyła. 
Natomiast gdy chodzi o zatrudnianie cudzoziemców to Czesi mają u siebie wyższe wynagrodzenia 
więc z oferty naszych szpitali nie skorzystają, natomiast Ukraińcy mają inny system szkolenia i ich 
dyplomy są u nas niewystarczające. W kwestii parkingu przekazał, że od wielu lat zgłasza wniosek o 
wprowadzenie opłaty, gdyż uważa, że z uzyskanych wpływów można by parking lepiej 
zagospodarować. W kwestii upłynnienia wyjazdu ze szpitala to temat jest bardzo trudny, gdyż chodzi 
o drogę wojewódzką i zmiana organizacji ruchu raczej nie wchodzi w grę. Jakimś małym 
rozwiązaniem byłby dodatkowy wyjazd na ul. Cegielnianą, gdzie jest droga i szpital może tą drogę 
przekazać miastu.      

 Radny Michał Szukalski przekazał, że przeglądając stronę szpitala można zapoznać się z protokołami 
Rady Społecznej z lat wcześniejszych ale brak jest protokołów z 2018 r.    

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że temat zostanie sprawdzony i protokoły te powinny niezwłocznie 
się tam pojawić.

 Radny Michał Szukalski zapytał o dług szpitala na koniec roku 2017.  
 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że gdy chodzi o wynik finansowy to wykazał on ok. 7 mln zł straty, z 

tym że został on pokryty z kapitału zapasowego, który jeszcze w tym czasie był.  
 Radny Michał Szukalski przekazał, że wówczas podawano, że część tego długu miała zostać przejęta, 

w związku z tym zapytał czy do takiego przejęcie doszło.
 Pan Ryszard Rudnik przekazał, większość firm finansuje swoją działalność również z innych 

środków, zwłaszcza gdy swoich środków brakuje i w związku z tym zaciąga kredyt bankowy, 
względnie korzysta z innych firm, których oferty są korzystniejsze niż oferty bankowe. Czyni się to w
ramach postępowań o zamówienie publiczne i w ten sposób są regulowane wierzytelności szpitala. 
Dodał, że tak też finansowano wyposażenie bloku operacyjnego.  

 Radny Michał Szukalski zapytał czy w związku ze wspomnianym ujemnym wynikiem finansowym 
wdrożono plan ratunkowy. 

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że program został wdrożony i do lipca – sierpnia 2018 roku plan 
finansowy został poprawiony o 3 mln zł. Natomiast cały budżet się rozsypał w miesiącu wrześniu po 
rewolucjach związanych z wynagrodzeniami personelu medycznego.  

 Radny Michał Szukalski mając na uwadze wynik finansowy na koniec 2017 tj. stratę 7 mln zł i  
obecną stratę ok. 9 mln zł. zapytał dlaczego odpowiedzialność zrzuca się na system. 

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że temat jest bardziej złożony i nie da się wyjaśnić w dwóch zdaniach.
Podkreślił jeszcze raz, że do sierpnia udało się poprawić wynik finansowy szpitala, ale we wrześniu 
przez konieczne ruchy płacowe wszystko się zmieniło i na to szpital nie miał wpływu. Z drugiej 
strony wskazał, że szpital nadal musi funkcjonować i każdy kto trafia do szpitala musi mieć 
zapewnioną opiekę.     

 Radna Justyna Henek-Wypior zapytała czy 4 karetki to wystarczająca ilość dla mieszkańców powiatu.
 Pan Ryszard Rudnik przekazał, ze zajmuje się tym państwowy system ratownictwa medycznego, 

który nie podlega szpitalowi, w szpitalu są jedynie zespoły wyjazdowe, natomiast dyspozytornia 
znajduje się w Gliwicach, dysponująca tymi zespołami. Dodał, że to Wojewoda określa niezbędną 
ilość zespołów na dany obszar.   

 Radna Justyna Henek-Wypior zapytała o problem odsyłania pacjentów oddziału okulistyki do 
Rybnika.

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że obecnie problem jest już rozwiązany i teraz jest zabezpieczenie 
całodobowe, tym samym nie ma już przypadków odsyłania pacjentów. 

 Radny Michał Kuliga zapytał o problem odsyłania dzieci do szpitala w Rybniku. 
 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że uruchomiono już poradnie chorób dziecięcych, gdzie 

wprowadzono procedury zabiegowe. Niestety tych porad można udzielać tylko kilka dni w tygodniu, 
wtedy gdy są dostępni specjaliści. Co do uruchomienia odrębnego oddziału dla dzieci to przekazał, że 
po pierwsze nie ma gdzie go uruchomić, po drugie trzeba by przygotować w pełni profilowy oddział z
zabezpieczeniem całodobowym i zatrudnieniem co najmniej kilku chirurgów dziecięcych.  

 Radny Michał Kuliga zapytał czy w przypadku pobytu dziecka w szpitalu w Rybniku jego 
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kontynuacja leczenia w poradni specjalistycznej może odbywać się już w Raciborzu. 
 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że w tym przypadku nie ma żadnej rejonizacji i pacjenci mają prawo 

wyboru miejsca dalszego leczenia poszpitalnego. 
 Radna Krystyna Klimaszewska zapytała jaka jest szansa na załatwienia problemu z parkingiem.
 Pan Ryszard Rudnik wyjaśnił, że jest to w gestii Starosty. Powtórzył, że zabiega o to od 10 lat. 
 Radny Henryk Mainusz zapytał o dostępność do usług na oddziałach szpitalnych i w przychodniach.
 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że jeżeli chodzi o kolejki na oddziałach szpitalnych to są one 

niewielkie. Gdy chodzi o poradnie to ze względu na limity i na zgłaszane tu problemy, to czas 
oczekiwania jest za długi. Dodał, że niektóre poradnie np. okulistyczna skróciła kolejki o dwa lata. 
Dalej wskazał, że szpital jest zabezpieczony gdy chodzi o specjalistów na oddziałach. W związku z 
tym nie są planowane zamknięcia żadnego oddziału. Wracając do terminów przyjmowania pacjentów 
w poradniach to np. w poradni ginekologicznej i diabetologicznej w związku ze zmianą przepisów 
terminy te z dnia na dzień bardzo się wydłużyły. Dalej przedstawił okres oczekiwania w 
poszczególnych poradniach: poradnia chirurgii ogólnej – lipiec 2019, chirurgia dziecięca – kwiecień 
2019, chirurgia twarzowo–szczękowa – marzec 2019, urologia – listopad 2019, otolaryngologia – 
lipiec 2019, diabetologia – czerwiec 2020, reumatologia – listopad 2019, neurologia – luty 2020, 
chorób zakaźnych – październik 2019, okulistyczna – styczeń 2021, ginekologiczno–położnicza – 
styczeń 2020, chorób płuc – kwiecień 2019, dermatologia – kwiecień 2019, ortopedia - grudzień 
2019, onkologia – marzec 2019, chorób sutka – sierpień 2019, proktologia – maj 2019.        

 Radny Marian Czerner zapytał co tak naprawdę jest powodem tego, że nie można uruchomić u nas  
oddziału dziecięcego.

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że szpital nie został zaplanowany na tego typu oddział. W niektórych 
zakresach np. mowa o chirurgii i otolaryngologii szpital mógł udzielać świadczeń dla dzieci. W tej 
chwili zostało to wykreślone z katalogu możliwych świadczeń. Dalej wskazał, że do dziecięcych 
oddziałów zabiegowych niezbędny jest również OIOM dziecięcy, którego szpital również nie ma i nie
ma gdzie go uruchomić.  

 Radny Józef Galli zapytał o problemy z działem diagnostyki obrazowej, który funkcjonuje na 
zasadzie outsourcingu.

 Pan Ryszard Rudnik przekazał, że generalną zasadą jest skupienie działalności medycznej w szpitalu, 
natomiast działalność około medyczna powinna być wyłączona na zewnątrz, bo to tańsze 
rozwiązanie. Natomiast gdy chodzi o zakład diagnostyki to nie to było motywem naszego 
postępowania. Powodem było to, że szpital musiałby zainwestować tam kilka milionów, których nie 
miał. Dalej ocenił ten ruch pozytywnie, gdyż szpital na tym zyskał naprawdę dużo. Po pierwsze 
pojawił się nowy sprzęt, łącznie z rezonansem magnetycznym. Badania są kupowane w tym samym 
budżecie ale nowy właściciel zainwestował tam wiele milinów złotych. Dodatkowo wskazał, że 
szpital zyskał gdyż może teraz szkolić nowych lekarzy na neurologii i zyskali też pacjenci mając 
szerszy dostęp do usług. Wskazał jednak, że każda współpraca rodzi też problemy. Pojawiające się 
sygnały są jednak na bieżąco wyjaśniane z firmą. Dodał, że o zdarzających się przypadkach braku 
zabezpieczenia radiologów, szpital był informowany.  W zamian za badania usg były zabezpieczone 
inne badania. Dodał jednocześnie, że szpital też ma swoje zabezpieczenia poprzez podpisanie umów z
innymi ośrodkami na wypadek awarii.      

 Przew. RM Leon Fiołka podziękował dyrektorowi za przekazane informacje. 

5. Informacja o stanie dróg wojewódzkich i budowy Regionalnej Drogi Racibórz Pszczyna.

 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska omówiła informacje na temat wykonanych i
planowanych prac na drogach wojewódzkich znajdujących się na terenie Miasta Racibórz oraz na 
temat działań związanych z opracowywaniem dokumentacji projektowej dla Regionalnej Drogi 
Racibórz Pszczyna. 

 Radny Piotr Klima zapytał o chodnik w Miedoni  jak również wskazał na zły stan chodnika i samego 
wiaduktu przy ul. Piaskowej. 

 Pani Urszula Sobocińska przekazała, że w Miedoni to droga krajowa. Niemniej wskazała, że miasto 
przygotowało swego czasu dokumentacje i przekazało generalnej dyrekcji. Teraz więc pozostaje tylko
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przypominać się w tym temacie. W kwestii wiaduktu to przekazała, że należy on do kolei. Z ostatnich
spotkań wiadomo, że są już plany na jego remont  lub przebudowę. Natomiast drogi pod wiaduktami 
należą do zarządców dróg, więc chodnik i jezdnia wiaduktu przy ul. Piaskowej leży w gestii Starosty. 

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała o możliwość uzupełnienia oświetlenia na ul. Brzeskiej oraz o 
dokończenie chodnika na ul. Pogrzebieńskiej.

 Pani Urszula Sobocińska przekazała, że gdy chodzi o ul. Pogrzebieńską to miasto partycypowało już 
w dwóch etapach budowy tam chodnika, a w zeszłym roku również na Brzeziu partycypowało w 
pierwszym etapie budowy chodnika na ul. Dębicznej. W tym roku będzie kontynuowany remont na 
ul. Dębicznej gdyż powiat taką ma przygotowaną dokumentację.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że oświetlenie ul. Brzeskiej zostało już obiecane i w tym roku 
wreszcie ma być zrobione. Uznał, że podobnie i chodnik na ul. Pogrzebieńskiej zostanie dokończony. 

 Radny Henryk Mainusz zapytał czy miasto przy projekcie przebudowy DW 935, w tym i ronda przy 
Mechaniku ma swój udział finansowy. 

 Pani Urszula Sobocińska przekazała, że projekt tej drogi został przygotowany w całości przez ZDW. 
Dodała jednocześnie, że ta dokumentacja ma już pozwolenie na budowę.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny uzupełniając przedstawioną radnym  informację 
przekazał ważne fakty na temat przygotowania dokumentacji dla RDRP. Po pierwsze chodzi o to, że 
dla 4 i 5 etatu tej drogi zostało wydane zezwolenie na realizacje inwestycji drogowej, na które jednak 
zostało złożone odwołanie i które czeka na rozpatrzenie w ministerstwie. Niezależnie od tego zadanie 
jest realizowane. Dodał, że dzięki przychylności Marszałka Michała Wosia przetarg na realizacje tych
odcinków został ogłoszony w grudniu i niebawem jest planowane otwarcie ofert. Po drugie wskazał, 
że wpłynęła też skarga na decyzję środowiskową i jest ona rozpatrywana przez sąd. Po trzecie w 
zakresie etapu 1 (od węzła na ul. Piaskowej do Rzuchowa) pojawiła się możliwość sfinansowanie 
części tego odcinka z innych środków poprzez wyłączenia z projektu drogi mostu na kanale Ulga i 
skorzystania ze środków rządowego programu. W związku z tym prowadzone są rozmowy z 
projektantem i odbyło się w tym zakresie spotkanie z ministrem. Wskazał jednak na kolosalne 
problemy techniczne w Brzeziu gdzie miasto już w 2015 roku wystąpiło do PLK o likwidację 
nieużytkowanej  linii kolejowej nr 176. PLK rozpoczęło procedurę likwidacji tej linii i projektant 
przyjął to założenie. Niemniej proces likwidacji linii nie został zakończony, a w 2017 roku PLK 
poinformowało miasto, że likwidacja została wstrzymana. Brak likwidacji tej linii rodzi potrzebę 
przeprojektowania całego węzła na ul. Brzeskiej. Trzeba podnieść drogę o kilka metrów, umieścić  
węzeł z innej strony i zmienić przebieg dróg dojazdowych. Będzie to miało wpływ na wycięcie sporej
części obszaru lasu Bismarck , co zaś wpłynie na decyzję środowiskową, a co najważniejsze wydłuży 
proces przygotowania dokumentacji i podroży inwestycję o ok. 100 mln zł. Dodał, że prowadzone są 
teraz rozmowy zarówno na poziomie projektanta i PLK jak i na poziomie ministerstwa. Niemniej 
należy liczyć się problemami.             

 Radny Paweł Rycka przekazał, że cieszy go wsparcie Marszałka Michała Wosia niemniej zapytał czy 
bez tego wsparcia ogłoszenia przetargu na realizacje 4 i 5 etatu tej drogi nie było by możliwe.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że bez wsparcia Marszałka Michała 
Wosia nie byłby to możliwe, gdyż to obecny Zarząd Województwa zaplanował wystarczającą ilość 
środków na to zadanie. 

 Radny Paweł Rycka uznał, ze obojętnie kto by był w tym zarządzie to chyba nikt nie wycofałby się z 
tej inwestycji. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że różne były zarządy województwa i 
różnie też miasto było traktowane. 

 Radny Paweł Rycka uznał, że niepotrzebnie patrzy się na to zadanie przez pryzmat polityki. Dodał 
jednocześnie, że ma ogromny szacunek do Marszałka Michała Wosia, z którym miał przyjemność być
w radzie poprzedniej kadencji, a który teraz robi szybką karierę. 

 Radny Stanisław Borowik uznał, że pomoc Marszałka Michała Wosia powinna zostać skierowana na 
to aby skłonić PLK do dokończenia procedury likwidacji linii kolejowej.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że nie miał zamiaru nikogo straszyć a 
jedynie uświadomić problemy. Zapewnił jednocześnie, że pan Marszałek jest mocno zaangażowany w
te sprawy. 

 Radny Henryk Mainusz zapytał z czego wynika zmiana decyzji PLK skoro przez tyle lat tej linii nie 
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użytkowano. Dodał, że bez tej dodatkowej przeprawy mostowej nie poprawi się sytuacja 
komunikacyjna w mieście. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy uznał, że nie jest to pytanie do nas. Faktem zaś jest to, że projekt 
nie realizowano na podstawie decyzji o likwidacji linii, ale na podstawie zapowiedzi likwidacji. Jest 
to więc ewidentny błąd projektanta.  

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że nie rozumie postawy właścicielskiej i tego aby jeden stary tor 
był ważniejszy niż ta droga. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy podkreślił, że nie są to pytania do nich. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że w pełni zgadza się z radnym 

Henrykiem Mainuszem niemniej wskazał, że w rozpoczęciu procedury likwidacji linii kolejowej w 
2015 roku była klauzula o możliwej jej przerwaniu. W 2017 roku likwidacja ta została wstrzymana i 
nie jest wstanie odpowiedzieć dlaczego, gdyż na tym kończy się korespondencja, która jest w 
dyspozycji urzędu.   

 Radny Paweł Rycka zaproponował w tej sprawie zwrócić się do Marszałka Michała Wosia. 
 Radny Henryk Mainusz przekazał, że wyniesienie tego przejścia na Brzeziu zawsze było sporne 

dlatego też budzi jego wątpliwość to, że teraz to tory stają się takie ważne. 
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że to przejście górą zawsze miało być. Dyskusja dotyczyła tego 

jak wysokie to ma być przejście, czy ma zmieścić tylko ścieżkę rowerową czy też linię kolejową. 
Uznał, że sprawa została przysłowiowo „zawalona” przez te dwa lata, gdyż nikt nie pilotował 
likwidacji linii do końca. Należy mieć tylko nadzieję, że do likwidacji tej linii jednak dojdzie. 
 

6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak  przedstawiła radnym założenia dla przedmiotowej 
uchwały wraz z autopoprawką, a także założenia do zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Eugeniusz Wyglenda przekazał, że cieszy się, że Prezydentowi Miasta udało się znaleźć 
dodatkowe środki na nowe zadania w budżecie miasta, niemniej wskazał, że miesiąc temu zgłaszał 
interpelację w sprawie potrzeby znalezienia 35.000 zł na nowe ogrodzenie boiska LKS Studzienna i 
otrzymał negatywną odpowiedź Prezydenta Miasta. Dalej wskazał, że zgodnie z zaleceniami sanepidu
to ogrodzenie miało zostać zrealizowane do końca 2018 r. Dodał, że bez tego ogrodzenia PZPN nie 
wyda koncesji na rozgrywki na tym boisku. Następnie zapytał czy łąki kwietne są ważniejsze niż 
boisko piłkarskie. 

 Radny Paweł Rycka w zakresie lodowiska zapytał czy planowany jest obiekt całoroczny czy też 
będzie to tylko zadaszenie lodowiska.

 Radny Michał Kuliga zapytał w którym miejscu Parku Zamkowego ma powstać ta łąka kwietna.
 Radna Ludmiła Nowacka zapytała czy kwota 150.000 zł z ministerstwa jest kwotą wystarczająca na 

naukę pływania w szkołach.
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak odpowiadając radnej Ludmile Nowackiej przekazała, że 

środki z ministerstwa zwiększają tylko pulę środków przewidzianą w budżecie miasta na naukę 
pływania w szkołach podstawowych.  

 Radny Dariusz Polowy przekazał, że realizacja łąki kwietnej wynika z interpelacji złożonej przez 
radnego Jarosława Łęskiego w grudniu 2018 r.  Łąka ta ma zostać usytuowana na terenie strefy C 
Parku Zamkowego pomiędzy dawną strzelnicą a Pomnikiem Powstańców Śląskich. Dodał, że w 
budżecie założono na to zadanie kwotę 45.000, niemniej ostateczna kwota zostanie określona w 
przetargu. W zakresie lodowiska przekazał, że przewiduje się przygotowanie projektu na ten obiekt, 
niemniej jego wykonanie zostanie poprzedzone analizą istniejącego obiektu, tak aby później podjąć 
decyzję czy będzie to obiekt całoroczny czy tylko zadaszony.    

9



 Radny Paweł Rycka uznał, że z tego wynika, że na dzień dzisiejszy Prezydent Miasta nie wie jakie 
chciałby mieć lodowisko. Dodał, że bez tego radnym trudno będzie zagłosować. Osobiście skłania się 
za unowocześnionym i zadaszonym lodowiskiem działającym od 01 listopada do 31 marca.

 Przew. RM Leon Fiołka wyjaśnił, że w podjęciu właściwej decyzji ma pomóc wykonanie analizy.
 Radny Michał Kuliga uznał, że nie można zrzucać odpowiedzialności na Radę, tym bardziej w 

przypadku gdy radny Eugeniusz Wyglenda otrzymuje negatywną odpowiedź na interpelację w 
sprawie ogrodzenia boiska, a znajdują się środki na łąki kwietne, o których w interpelacji pisał radny 
Jarosław Łęski. Dalej uznał, że miejsce na łąkę jest miejscem mało dostępnym. Wskazał, że taką łąkę 
kwietną można by zaprojektować na lewym brzegu Odry gdzie mają ze środków unijnych powstać 
bulwary. Dalej podkreślił, że w Parku Zamkowym naprawy też wymagają ścieżki. 

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że aby Rada miała wybór to należy przedstawić dwie lub trzy 
propozycje, z których będzie można wybierać.

 Radny Michał Kuliga złożył wniosek formalny, aby te środki w kwocie 45.000 zł pozostawić w tym 
dziale ale na rewitalizację Parku Zamkowego, a nie na łąkę kwietną.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak mając na uwadze ostatnie wyroki sadów jakie 
przedstawiono na szkoleniu Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach przekazała, że organ 
stanowiący uchwalając zmiany w budżecie miasta  na podstawie przedstawionego projektu uchwały 
nie może wprowadzać poprawek w zakresie nie objętych tym projektem.  „Sąd podkreślił, że 
inicjatywa uchwałodawcza co do zasady nie wiąże organu stanowiącego  w tym znaczeniu, że nie 
pozbawia go możliwości decydowania o treści uchwalanego aktu. Jednak jak trafnie zauważył to  
WSA, należy odróżnić kwestie decydowania o kształcie zaproponowanych zmian, od dokonywania 
zmian w przedmiocie nie objętych inicjatywą organu wykonawczego. Naczelny Sąd Administracyjny 
podziela pogląd, że organ stanowiący, uchwalając zmiany w budżecie na podstawie przedstawionego 
projektu, nie może wprowadzać poprawek w zakresie nie objętym tym projektem. W szczególności 
brak jest podstaw do przyjęcia, że w przypadku gdy organ wykonawczy wystąpi z inicjatywą zmian w 
budżecie w ściśle określonym zakresie, organ stanowiący ma możliwość wprowadzenia zmian także w
części budżetu nieobjętej wnioskiem.” W związku z powyższym uznała, że przyjęcie zgłoszonych 
wniosków formalnych mogłoby skutkować uchyleniem tej uchwały. 

 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że z inicjatywą zmiany budżetu może wychodzić jedynie Prezydent 
Miasta. 

 Radna Anna Szukalska przekazała, że nie znała sprawy LKS-u Studzienna wcześniej, a ten interes 
wydaje się bardzo ważny. Niemniej wskazała, że wniosek formalny radnych o zmianę uchwały 
poszedł w kierunku przeznaczenia środków na ścieżki w parku, a nie na ogrodzenie boiska. Następnie
wskazała, że o okolicznościach, skutkach nie zrealizowania tego zadania dowiaduje się dopiero teraz 
od radnego. Na przyszłość więc prosiła aby przychodzić i rozmawiać wcześniej o takich sprawach. 
Dalej mając na uwadze ewentualne niekorzystne skutki braku tego ogrodzenia zapytała Prezydenta 
czy naprawdę nie jesteśmy w stanie znaleźć tej kwoty, która nie wydaje się wygórowana, na realizację
tego zadania. Czy Prezydent byłby w stanie powiedzieć teraz, że jest szansa na to, że znajdą się 
pieniądze na realizację tego zadania. Stwierdziła bowiem, iż nie jest przeciwnikiem łąki, ale będzie 
zmuszona wybierać pomiędzy czymś, co jest w danym momencie ważniejsze w jej ocenie. 

 Radny Henryk Mainusz (Ad Vocem) wskazał, że z przytoczonych tu słów wynika, że Rada nic nie 
może  już uczynić na tym etapie, ale wcześniej chyba tak nie było. 

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak jeszcze raz odczytała sentencję wyroku. 
 Radny Henryk Mainusz zapytał czy ten zapis zabrania wnoszenia do Prezydenta Miasta o zmiany w 

budżecie miasta.
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak przekazała, że nic takiego nie powiedziała. Rada ma 

oczywiście możliwość wnosić, prosić, przekonywać o zmianę zdania Prezydenta Miasta. 
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wskazał, że interpretacje się zmieniają, więc warto bywać na 

szkoleniach. Rada może jedynie wnosić do Prezydenta Miasta o przygotowanie takiej zmiany na 
następną sesję. Może też odrzucić zaproponowane przez Prezydenta Miasta zmiany.

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że radni właśnie zwracają się do Prezydenta Miasta o rozważenie 
innego rozdysponowania środków.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wskazał, że zgłoszony wniosek formalny wskazywał na 
przeniesienie środków na zadanie, które nie jest ujęte w budżecie miasta.
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 Radny Michał Kuliga uznał, że w tej kwestii dobrze byłoby zapytać o zdanie prawników, których 
jednak nie ma dzisiaj na sesji. Mając na uwadze to, że kwestionowane zapisy pojawiły się dopiero w 
autopoprawce do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta zaapelował do Prezydenta 
Miasta aby jak już realizować pomysł z łąka kwietną to najlepiej na bulwarach przy okazji 
rewitalizacji lewego brzegu Odry ze środków unijnych, a teraz środki te przeznaczyć na ogrodzenie 
LKS Studzienna. Dalej wskazał, ze radny Eugeniusz Wyglenda miał zamiar przedstawić miesiąc temu
tą interpelację ustnie na sesji ale musiał ją złożyć na piśmie. Następnie uznał, że aby przed 
głosowaniem móc zasięgnąć opinii prawników najlepiej byłoby zarządzić przerwę.

 Radna Zuzanna Tomaszewska zaproponowała 15 minut przerwy.
 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że w zakresie zmian w budżecie miasta osobą najbardziej kompetentną

jest skarbnik miasta. Dalej wskazał, że ta dyskusja powinna obyć się na wcześniejszych komisjach. 
Następnie zarządził 15 minut przerwy. Przerwa od godz. 18:00 do godz. 18:15.  

 Po przerwie Przew. RM Leon Fiołka zwrócił się do Prezydenta Miasta z prośba aby między sesjami 
poszukać środków na załatwienie sprawy ogrodzenia boiska LKS Studzienna. Dodał, że szkoda tylko,
że od września nie udało się tego załatwić.  

 Radny Paweł Rycka zwrócił się z prośba o wycofanie tych 45.000 zł przewidzianych na łąkę kwietną 
i przeznaczenie ich później na to ogrodzenie boiska LKS Studzienna. Poprosił o stanowisko 
prawników w tej kwestii.

 Radca Prawny Maciej Markowicz przekazał, że taką prośbę radny może złożyć do Prezydenta Miasta,
nie ma to jednak charakteru wniosku formalnego, statutowego w zakresie głosowania nad uchwałą. 
Dodał jednocześnie w kwestii formalnej, że wcześniejszy wniosek radnego Michała Kuligi najlepiej 
wycofać.  

 Radny Michał Kuliga wycofał swój wcześniejszy wniosek formalny. Niemniej wskazał, że 
głosowanie nad łąkami kwietnymi w sytuacji gdy są inne bardziej potrzebne zadania jest niepotrzebne
i najlepiej aby Prezydent Miasta sam to wycofał. 

 Radna Magdalena Kusy uznała, że radni wyrażają swój głos w głosowaniu, może to być głos przeciw.
 Radny Michał Kuliga wskazał, że jest to merytoryczne przedstawienie sytuacji gdzie jasno widać jaki 

zadanie jest ważniejsze. Dalej wskazał, że za miesiąc radny znów otrzyma informacje o negatywnym 
załatwieniu sprawy ogrodzenia boiska , a łąka kwietna powstanie.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że zgodnie ze słowami Przew. RM ogrodzenie boiska jako 
zadanie ma zostać wprowadzone do budżetu miasta w przyszłym miesiącu.  Dalej podkreśliła, że już 
w poprzedniej kadencji z radnym Leszkiem Szczasnym wnioskowała aby takie łąki kwietne powstały 
w mieście. Druga kwestią jest to gdzie taka łąka powstanie. Podkreśliła jednocześnie, że intencją jej 
grupy radnych jest wprowadzenie do budżetu miasta w przyszłym miesiącu również środków na 
ogrodzenie boiska LKS Studzienna.

 Radny Stanisław Borowik uznał, że Prezydent Miasta szybko znajdzie rozwiązanie i w przyszłym 
miesiącu znajdą się środki na to ogrodzenie. 

 Radny Michał Kuliga przekazał, że nie jest przeciwny łąkom w mieście co więcej wskazał z jakich 
pieniędzy można skorzystać i gdzie lepiej aby taka łąka powstała. Z drugiej jednak strony wskazał na 
niezałatwioną sprawę ogrodzenia boiska LKS Studzienna.  

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że z dyskusji nie wynika, że nie chce się znaleźć środków na to 
ogrodzenie boiska ale to, że Rada nie może dzisiaj zmienić zapisu zaproponowanego przez 
Prezydenta Miasta. Następnie z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (15)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna 
Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
PRZECIW (2)
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Michał Kuliga , Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Justyna Henek-Wypior, Henryk Mainusz , Paweł Rycka 
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica , Mirosław Lenk , Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr IV/56/2019 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny Józef Galii przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Paweł Rycka wracając do tematu lodowiska ponowił pytanie o to jaki to ma być w przyszłości 
obiekt. Dodał, że nie oczekuje dzisiaj na to pytanie odpowiedzi. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (15)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna 
Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
PRZECIW (2)
Michał Kuliga , Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Justyna Henek-Wypior, Henryk Mainusz , Paweł Rycka 
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica , Mirosław Lenk , Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr IV/57/2019 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica , Mirosław Lenk , Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr IV/58/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Raciborskiemu. 
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8. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/595/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 
kwietnia 2018 r. w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół 
podstawowych oraz zespołów szkolno – przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest 
Miasta Racibórz z późniejszymi zmianami.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/595/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 25
kwietnia 2018 r. w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół 
podstawowych oraz zespołów szkolno – przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest 
Miasta Racibórz z późniejszymi zmianami (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica , Mirosław Lenk , Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr IV/59/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/595/2018 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
przedszkoli, szkół podstawowych oraz zespołów szkolno – przedszkolnych, dla których organem 
prowadzącym jest Miasta Racibórz z późniejszymi zmianami.

9. Uchwała w sprawie ustalenia „Regulaminu przyznawania środków na dofinansowanie 
doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których 
organem prowadzącym jest Miasto Racibórz na 2019 rok”.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ustalenia „Regulaminu przyznawania środków na dofinansowanie 
doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których 
organem prowadzącym jest Miasto Racibórz na 2019 rok”. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica , Mirosław Lenk , Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr IV/60/2019 w sprawie ustalenia „Regulaminu przyznawania środków na 
dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla 
których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz na 2019 rok”. 
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10. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica , Mirosław Lenk , Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr IV/61/2019 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Markowice w 
Raciborzu. 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w Raciborzu 
przy ul. Zakładowej oraz przy ul. Rybnickiej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w 
Raciborzu przy ul. Zakładowej oraz przy ul. Rybnickiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica , Mirosław Lenk , Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr IV/62/2019 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek 
położonych w Raciborzu przy ul. Zakładowej oraz przy ul. Rybnickiej. 

12. Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej, położonej w Raciborzu przy ul. 
Francuskiej 16.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
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Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej, położonej w Raciborzu przy ul.
Francuskiej 16. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , 
Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Henryk Mainusz 
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica , Mirosław Lenk , Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr IV/63/2019 w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej, położonej w 
Raciborzu przy ul. Francuskiej 16. 

13. Uchwała w sprawie sprzedaży prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy ul. 
Nowary.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie sprzedaży prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy 
ul. Nowary. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica , Mirosław Lenk , Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr IV/64/2019 w sprawie sprzedaży prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy ul. Nowary. 

14. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/292/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 września 
2016 r. w sprawie statutu Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych w Raciborzu z późniejszymi 
zmianami.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/292/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 
września 2016 r. w sprawie statutu Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych w Raciborzu z 
późniejszymi zmianami. 
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Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica , Mirosław Lenk , Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr IV/65/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/292/2016 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 28 września 2016 r. w sprawie statutu Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych w 
Raciborzu z późniejszymi zmianami. 

15. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych 
Proszowiec - Stara Wieś, Studzienna i Sudół, Śródmieście oraz Ostróg w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych 
Proszowiec - Stara Wieś, Studzienna i Sudół, Śródmieście oraz Ostróg w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica , Mirosław Lenk , Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr IV/66/2019 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach 
strukturalnych Proszowiec - Stara Wieś, Studzienna i Sudół, Śródmieście oraz Ostróg w Raciborzu. 

16. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta
Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 
Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
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Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica , Mirosław Lenk , Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr IV/67/2019 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 
uchwalenia Statutu Miasta Racibórz. 

17. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu 
Budynków w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu 
Budynków w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica , Mirosław Lenk , Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr IV/68/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 
Miejskiego Zarządu Budynków w Raciborzu. 

18. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:

przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Henryk
Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna
Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica , Mirosław Lenk , Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr IV/69/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Raciborzu. 
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19. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w 
Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków w 
Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Henryk
Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna
Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Marcin Fica , Mirosław Lenk , Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr IV/70/2019 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu 
Budynków w Raciborzu. 

20. Wolne wnioski i informacje.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał radny, że planowana na dzisiejszą sesję uchwała w sprawie 
zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 4 im. Księdza Stefana Pieczki w Raciborzu przy ul. 
Wojska Polskiego 8 została ostatecznie wycofana z porządku sesji przez Prezydenta Miasta. 
Następnie przekazał, że planowane zaproszenie prezesa PK na sesję Rady nastąpi w miesiącu marcu. 

 Radny Stanisław Borowik wracając do swojego wystąpienia z początku sesji przedstawił wniosek w 
sprawie cofnięcia decyzji biletowania koncertu zespołu Kult i przeniesienia koncertu na Pl. Długosza. 
W uzasadnieniu wniosku podał, że Dni Raciborza mają już historię 40 lat i do tej pory ani razu 
mieszkańcy nie musieli ponosić ich kosztów. W przeprowadzonym sondażu aż 79 % respondentów 
wyraziło dezaprobatę wobec planów biletowania koncertu. Dodał, nigdzie nie ma płatnych świąt 
miast. Ponadto lokalizacja na Placu Zamkowym spowoduje odizolowanie jakieś grupy osób, a poza 
tym miejsce to pozwoli na udział w koncercie tylko ok. 1000 - 1200 osób. Uznał, że raciborskiej 
młodzieży należy się ten koncert. Dalej podkreślił, że bilet za symboliczną złotówką nic nie da. 
Koncert więc powinien być otwarty i zorganizowany na Placu Długosza. Następnie poinformował o 
przygotowanej w tym zakresie interpelacji, którą odczytał i przekazał Przew. RM.    

 Zastępca Prezydenta Miasta  Michał Fita odnosząc się do wniosku przekazał, że w tym roku Dni 
Raciborza są organizowane przez RCK i koncert zespołu Kult jest jedną z wielu imprez przewidzianą 
w ramach programu tegorocznych dni miasta. Z uwagi na nieobecność na dzisiejszej sesji dyrektor 
RCK nie sposób będzie przedstawić radnym na jakim etapie są prace związane z organizacją 
tegorocznych dni miasta. Wskazał jedynie, że wybór zamku był wyborem podyktowanym specyfiką 
miejsca oraz ograniczeniem zakłócania ciszy nocnej. Dodał, że zmieści się tam dużo więcej osób niż 
1200. Następnie przekazał, że na pytania radnego Stanisława Borowika ustosunkuje się po konsultacji
z dyrektor RCK. Wskazał jednocześnie, że żadne ostateczne decyzje w tym względzie nie są 100%.    

 Radny Stanisław Borowik (Ad Vocem) przekazał, że dziwi go takie stanowisko niemniej uznał, że 
Rada powinna wypowiedzieć się w tym względzie w głosowaniu. Niepokoi go to, że temat pojawił się
już w prasie m.in. w Gazecie Wyborczej z komentarzem rzecznika prasowego urzędu oraz to jak 
kształtują się ostatnie ceny biletowanych koncertów organizowanych w RCK. Uznał, że zespół Kult 
nie nadaje się na kameralne koncerty.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita podkreślił, że koncert zespołu jest jedną z wielu inicjatyw 
przygotowywaną przez RCK na dni miasta. Uznał, że najlepiej aby radny swe uwagi przedstawił na 
piśmie a wtedy na każdą z nich będzie można się ustosunkować. Dodał, że wiele wydarzeń 
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odbywających się w sali RCK jest organizowane prze agencje zewnętrzne na które RCK nie ma 
wpływu. 

 Radny Stanisław Borowik uznał, że mieszkańcy oczekują otwartych koncertów.  
 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita podkreślił, że Wodzisław Śląski, Nędza i Kuźnia Raciborska 

również zapowiadają pobieranie opłat.  Dalej podkreślił, że RCK chce przygotować szeroką ofertę 
skierowaną do wszystkich. 

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że zgłasza uwagi przedstawione mu przez mieszkańców. Co 
więcej uznał, że nie powinno się porównywać Nędzy do Raciborza ani brać przykładu z innych miast.
Zaapelował więc do Prezydenta Miasta aby wycofał się z zamiaru biletowania tego koncertu.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) przekazała, że nie chce głosować dzisiaj nad czymś co 
ostatecznie nie zostało jeszcze ustalone. Wskazała, że radni nie mają danych ani na temat 
planowanych opłat ani na temat planowanych inicjatyw. Podkreśliła również, że dyskusja na temat 
gustów mieszkańców nie jet wskazana.  

 Radny Paweł Rycka (Ad Vocem) przekazał, że temat poruszył już na komisji GMOŚiBP i otrzymał 
zaproszenie Prezydenta Miasta na spotkanie, z którego skorzysta. Poprosił jednocześnie aby do 
rozmów doprosić koalicjanta - Zastępcę Prezydenta Miasta Michała Fitę. Odnosząc się do słów radnej
Zuzanny Tomaszewskiej przekazał, że wniosek radnego Stanisława Borowika jest dobry. Chodzi o to,
że można pomóc Prezydentowi Miasta w podjęciu decyzji. Dodał jednocześnie że nie jest przeciwny 
organizowaniu biletowanych koncertów przez RCK. Niemniej uznał, że na zamku z koncertu będzie 
mogło skorzystać mniej osób niż na Placu Długosza. Poza tym uznał, że przez głosowanie 
mieszkańcy wiedzieliby jak radni na to się zapatrują. Jeszcze raz podkreślił, że dla Prezydenta Miasta 
będzie to znaczący sygnał gdy Rada wyrazi swa opinię. Stąd też przychyla się do wniosku radnego 
Stanisława Borowika. 

 Radna Ludmiła Nowacka  przedstawiła informacje o sprawach i interpelacjach poruszanych już na 
Komisji OKSRiOS, a mianowicie: o zmniejszeniu się liczby uczniów w naszych szkołach 
podstawowych, co ma wpływ na zatrudnienie kadry pedagogicznej,  o możliwości nawiązania 
współpracy placówek szkolnych z placówkami czeskimi  i o wykorzystaniu środków pomocowych, o 
planowanych rozwiązaniach dla szkolenia sportowego w oparciu o szkoły podstawowe  i bazę 
sportową, o polityce mieszkaniowej miasta, o wzroście opłat za grunt i dalszych planów 
wykorzystaniu terenów miasta w Gąskach i Pleśnej.

 Radna Krystyna Klimaszewska poruszyła temat z ostatniej komisji ds. czystego powietrza gdzie 
ustalono, że do planowanej uchwały anty smogowej wróci się dopiero za 3 miesiące, co uznała za 
okres zbyt długi. Posłużyła się w tym miejscu danymi GUS na temat śmiertelności Polaków. 

 Radna Anna Ronin przedstawiła informację o złożonych na piśmie interpelacjach i zapytaniach w 
sprawie umieszczania na BIP-ie informacji o terminach posiedzeń nowo powstałych różnych rad 
konsultacyjnych i komisji, w sprawie stanu drogi wewnętrznej przy kamienicy na ul. Szkolnej, w 
sprawie bonifikat opłaty przekształceniowej.  

 Radna Justyna Henek-Wypior zapytała czy temat aktywnych przejść dla pieszych będzie dotyczył 
tylko dróg miejskich czy również dróg powiatowych i wojewódzkich. Wskazała w tym miejscu na 
niebezpieczne przejście dla pieszych w dzielnicy Markowice, z którego korzystają dzieci idące do 
szkoły.   

 Radny Paweł Rycka zapytał o kulisy zwolnienia dyrektora OSiR-u, czy była to decyzja Prezydenta 
Miasta. Wskazał w tym miejscu na brak dialogu przy tej decyzji, który to dialog Prezydent Miasta 
zapowiadał w swojej kampanii.  

 Radny Michał Kuliga poprosił Przew. RM aby w sytuacji wycofania z porządku obrad jakiegoś 
punktu przedstawiać to radnym na początku sesji. W związku z tym poprosił Prezydenta Miasta o 
podanie powodów tej decyzji. Następnie podziękował Prezydentowi Miasta za decyzję o bezpłatnej 
komunikacji miejskiej dla uczniów w okresie ferii i ma nadzieję, że na tym nie poprzestanie. Dalej 
zapytał czy jest gotowy wniosek do RPO na zagospodarowanie bulwarów nadodrzańskich i kiedy 
będzie mógł odbyć się konkurs. Zapytał czy jest plan na zagospodarowanie budynku G 5 i czy 
aktualna jest kwestia współpracy z PWSZ w zakresie przejęcia tego budynku. Dalej zapytał o 
możliwość uzupełnienia brakującego oświetlenia za H2Ostróg w kierunku ul. Brzozowej. Przedstawił 
również sprawę odratowanego napisu „Ostróg” z byłego marketu, będącego symbolem tego miejsca i 
poprosił Prezydenta Miasta o wyeksponowanie go na nowo powstałym rondzie przy Mechaniku, a do 
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czasu jego powstania aby pozwolić mieszkańcom na postawienie tego napisu obok tego 
skrzyżowania.   

 Przew. RM Leon Fiołka (Ad Vocem) po pierwsze zwrócił uwagę radnym, że interpelacje i zapytania 
muszą być złożone na piśmie tak aby na piśmie mógł do nich ustosunkować się Prezydent Miasta. Po 
drugie wyjaśniając sprawę wycofania z porządku obrad uchwały w sprawie przekształcenia SP 4 
przekazał, że celowo przekazał tą informację w wolnych wnioskach, gdyż mając przewidzianych na 
sesji gości nie chciał wywoływać dyskusji w tym temacie na początku sesji.  

 Radny Henryk Mainusz zapytał Prezydenta Miasta czy społeczne ciało do walki o czyste powietrze 
już powstało, a jeżeli tak to jakim zarządzeniem.

 Radny Stanisław Borowik zapytał czy jego wniosek będzie poddany głosowaniu.
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że mając na uwadze treść wniosku, w którym jest mowa o zmianie

decyzji, której tak naprawdę jeszcze nie ma, uznał że najlepszym rozwiązaniem będzie przekazanie 
tego wniosku do Prezydenta Miasta by mógł się do niego ustosunkować. Dalej uznał, że dyskusja w 
tym temacie jest jak najbardziej wskazana na Komisji OKSRiOS, tak aby do następnej sesji 
wypracować jasne stanowisko.

 Radny Stanisław Borowik przekazał, ze treść przekazanego wniosku została skonstruowana na 
potrzeby wprowadzenia tematu do porządku sesji. Wówczas na początku sesji Przew. RM wskazał, że
zasadnym będzie aby dyskusja nad tym wnioskiem odbyła się w obecnym 20 punkcie sesji. Dodał, że 
przedstawił Radzie wniosek o cofnięcie decyzji biletowania koncertu zespołu Kult i przeniesienia 
koncertu na Pl. Długosza.

 Przew. RM Leon Fiołka podkreślił jeszcze raz, że decyzja w zakresie biletowania tego koncertu 
jeszcze nie zapadła więc uznał, że na komisjach jest jeszcze pole do dyskusji w tym temacie. 

 Przew. RM Stanisław Borowik przekazał, że nie chciałby doprowadzać do sytuacji, że to klub 
radnych przygotuje stosowną uchwałę.

 Przew. RM Leon Fiołka wskazał, że taka uchwała może też zostać wypracowana na komisji.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odniósł się do następujących wypowiedzi radnych:

1) Odnośnie słów radnej Ludmiły Nowackiej w kwestii zatrudnienia nauczycieli przekazał, że ma 
tego świadomość, podobnie jak pan Starosta, że trzeba przygotować informacje jak najszybciej. 
Dodał, że organizacje nauczycielskie tych spraw pilnują. W kwestii strategi sportu uznał, że dwa 
spotkania z radą sportu rokują na wypracowanie dobrym pomysłów. W kwestii współpracy z 
czeskimi placówkami to na ostatnim spotkaniu wskazywano, że wiele takich współpracy odbywa 
się nadal. Niemniej uznał, że w tym zakresie są zapewne jeszcze środki u partnera, które są do 
zagospodarowania. Jeżeli chodzi o teren w Pleśniej to zapewne czas ma wpływ na nowe stawki, 
bo mało co tanieje. W zakresie budownictwa TBS to przekazał, że chodzi tutaj o decyzje sprzed 
kilku lat w temacie budowy mieszkań przy ul. Łąkowej. Mieszkania te jednak będą zasiedlane 
przez miasto, tzn miasto gwarantuje TBS-owi zasiedlenie tych mieszkań.

2) Odnośnie słów radnej Krystyny Klimaszewskiej i radnego Henryka Mainusza w zakresie komisji 
ds. czystego powietrza przekazał, że formalne zarządzenia jeszcze nie ma. Niemniej uznał, że aby 
nie zwlekać wydział przygotowuje niezbędne dokumenty, a zespół będący tylko ciałem 
doradczym bez przeszkód może się spotykać i pracować.

3) Odnośnie wypowiedzi radnej Anny Ronin w zakresie drogi wewnętrznej przy ul. Szkolnej 
przekazał, że odpowie na piśmie, podobnie jak sprawę bonifikat opłaty przekształceniowej. 

4) Odnośnie wypowiedzi radnej Justyny Henek-Wypior  w temacie aktywnych przejść dla pieszych 
przekazał, że spotkał się z przedstawicielami firm, które coś takiego realizują. Dodał, że są dwa 
rozwiązania, oba ciekawe. Niemniej wskazał, że są to tylko możliwe rozwiązania, a drugą kwestią
jest procedura umieszczenia ich na tej czy innej drodze. Dalej wskazał, że te propozycje ale 
również i nasze problemy na drogach zostaną przedstawione poszczególnym zarządcom dróg i 
później złoży z tych spotkań radnym relacje.

5) Odnośnie wypowiedzi radnego Pawła Rycki w zakresie zwolnienia dyrektora OSiR-u przekazał, 
że była to jego decyzja.

6) Odnośnie wypowiedzi radnego Michała Kuligi w kwestii wniosku do RPO na zagospodarowanie 
bulwarów nadodrzańskich przekazał, że jest on przygotowywany przez wydział ale nie jest teraz 
wstanie odpowiedzieć kiedy dokładnie będzie składany. Niemniej nie powinno być problemu ze 
zmieszczenie się w terminie. W kwestii budynku po G 5 przekazał, że PWSZ raczej wycofa się z 
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chęci zagospodarowania tego budynku, więc trzeba będzie znaleźć inne rozwiązanie. W kwestii 
uzupełnienia brakującego oświetlenia za H2Ostróg w kierunku ul. Brzozowej przekazał, że zanim 
odpowie sprawę musi zbadać odpowiedni wydział.  W kwestii odratowanego napisu „Ostróg” 
przekazał, że osoby, które ten napis uratowały zaprasza do dalszych rozmów w tym temacie. 
Odnośnie wycofania z porządku sesji uchwały o zamiarze przekształcenia SP 4 przekazał, że w tej
w kwestii i tak najważniejsza będzie decyzja Kuratora w Katowicach. Dodał, że szkoła działa 
obecnie w dwóch budynkach z dwoma adresami i po jej przekształceniu będzie trzeba z jednego 
adresu zrezygnować i pomieścić szkołę tylko w jednym budynku. Rada w tym zakresie musiała 
podjąć decyzję do 28 lutego. Niemniej problem był w tym, że kuratorium zaczęło mieć 
wątpliwości, który z tych budynków będzie lepszy. Nie pomogła nawet ostatnia ich wizytacja obu 
placówek, bo wątpliwości pozostały. W tej sytuacji najlepiej było odłożyć tą decyzję na kolejny 
roku, a w międzyczasie podejmować działania oszczędnościowe w samej szkole.

 Radny Michał Kuliga zapytał o termin uruchomienia w mieście stacji monitorującej jakość powietrza.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że osoby zajmujące się instalacją zaakceptowały miejsce

niemniej nie określono dokładnego terminu uruchomienia stacji.

21. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął IV sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 19:48.

                                                              Przewodniczący Rady                

                                              Leon Fiołka

Przygotował: 

Leszek Jureczko
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